
 

 

 

29.7.2024 TORIKYSELYN SELVITYS 
 

 
 2. Onko 25 oppilaan raja sopiva koulun lakkautuksen käynnistämiselle? 

 Ei   37  

 Kyllä 12  

 En ota kantaa  --  

 Kommentit: 
Lakkautusraja liian matala. Pitäisi olla 40. 
 
  
2. Mitä tulee tehdä elinvoimaisuuden lisäämiseksi Savonlinnassa? Kerro omin     
    sanoin? 
 

- Olla ykkönen muissa asioissa, kuin hinnoissa. 
- Lisää työpaikkoja. 
- Koulut ja uusia yrityksiä, sekä työpaikkoja. 
- Kaikki ok. 
- Lapsiperheiden houkuttelua alueelle. 
- Tuemme yrityksiä ja käytämme palveluita. 
- Yhteistyötä eri tahojen kanssa. 
- Koulut ja yritykset. 
- 2 tunnin rata. 
- Poliittiset päätökset ja ratkaisut elinkeinoelämän aktivoiminen. 
- Sairaalan säilyttäminen. 2 tunnin tunnin juna Savonlinna Helsinki. Ratasilta laitat 

salmeen. 
- Kulttuurijohtaja heti palkattava. Terveydenhoito, sairaala säilytettävä ehdottomasti. 
- Yrityksiä on haettava lisää. Kaupungin palvelut kuntoon. 
- Mainostaa, että Savonlinna on hyvä kaupunki. Puhtaat vedet. 
- Työpaikkoja ja vanhustenhoito kuntoon. 
- Säästöjä vähennettävä. 
- Kaupunki yrittäjä myönteisemmäksi. Tartutaan uusiin visioihin 

ennakkoluulottomasti. 
- Suvaitsevuutta yrittäjille. 
- Palveluja. Nuoria perheitä. 
- Positiivinen asenne. 
- Rohkeaa yrittämistä, yhteisöllisyyttä ja talkoohenkeä. 
- Säilyttää kaikki sairaalan palvelut aika. Lisätä koulutuspaikkoja. Tukea 

elinkeinoelämää, etenkin luontomatkailua. Ei kaivostoimintaa. 
- Säästetään sairaalatoiminnot. 
- Koulut ja yritykset. 
- Palvelut pidettävä ja lisättävä. 
- Tiedotus Savonlinnan eduista, palvelut pidettävä ja niitä on lisättävä. Puhdas 

luonto eduksi. Kansanedustajat pitäkää esillä paremmin savonlinnaa. 
- Säilyttäkää höyrylaivat. 
- Haetaan Eu:n myöntämää tukea Itä-Suomen kehitykseen, jolla panostetaan 

eläkeläisten ja lapsiperheiden houkuttelemiseen upeaan Savonlinnaan! 
- Työtä nuorille ja lapsille harrastusmahdollisuus uutuuksia. No terveyspalvelut tulee 



 

 

pitää vähintäänkin ennallaan. 
- Lakatkaa ihmiset puukottamista toisia selkään, pois turha kateus ja pahan 

puhuminen.  
- Käyttäkää paikallispalveluita, vaikka kahvilassa käynti kerran viikossa tai 

kuukaudessa. Somevaikuttaja ilmaisu asumukseen yksi kuukautta kautta 
näkyvyyttä vastaan. 

- Työtä ja luonnonsuojelua. 
- Säilytetään kaikki palvelut. 
- Pyritään saamaan nuoriso kaupungissa. Ympärivuotisia asukkaita enemmän. 
- Virkamiesten monet virat harkintaan 

 
         
         

 
 
 
 
 
 
 

3. Onko erikoissairaanhoidon päivystys ja palvelut tarpeelliset säilyttää    
    Savonlinnan keskussairaalassa? Miksi? 
 
Kyllä 57 vastanneista. Loput eivät olleet vastanneet kysymyksiin ollenkaan. 
 

- Sairaalan palveluille tarve. 
- Pitkät välimatkat huonoja teitä. Sairaalan palvelut perustarve pois 

vienti vähentää elinvoimaisuutta. 
- Ehdottomasti tärkeä säilyttää erikoissairaanhoidon palvelut. 
- Ehdottomasti säilytettävä, turistikin tarvitsee apua. 
- Kyllä tarvitaan ikääntyvää väestöä paljon. 
- Olin kaksikymmentäseitsemän vuotta töissä sairaalassa. Tiedän että 

ehdottomasti tarvitaan. 
- Vanhuksetkin haluaa elää. 
- Ehdottomasti kyllä. Ihmiset kuolevat jonotuksen tai matkustuksiin. 

Suuri ei ole kaunista säästöt valuvat kuljetuksiin ja kuolemiin. 
- Kyllä, pitkät on matkat ambulansseilla matkustaa ja riittääkö kyytiä 

kaikille tarpeeksi ajoissa. 
- On! Nyt on jo nähty pahoja rekrytointivaikeuksia, joten vain palvelut 

siirtyy, jos päivystys siirtyy Mikkeliin asti. 
- Kyllä, Mikkeli, Joensuu ja Kuopio kaukana.v 
- Väki vanhenee ja vaivaistuu. Savonlinna eristyksissä (maantiet). 
- Pitkä matka Mikkeliin. 
- Hoidon tarve suuri, apu lähellä. 
- Väestö vanhenee, palveluja tarvitaan asukkaiden pitämiseksi. 

Tarvitaan myös nuorempaa väkeä kaupunkiin. Terveydenhoito myös 
silloin tärkeä. 

- Ettei tarvitse matkustaa edemmäksi. 
- Kyllä, saadaan hyvää hoitoa. 
- Todella pitkät matkat hoidon saamiseksi, turhauttavia. 
- Pitkät matkat ja vanhuksia tosi paljon. 
- Ei huvita lähteä kauemmaksi. Vanhukset eivät jaksa istua pitkiä 

matkoja. 
- On tarpeellista säilyttää. Yhdenvertaisuus muiden alueiden kanssa. 

Potilasturvallisuus voidaan taata vain riittävillä lähellä olevilla 
palveluilla. Alueen elinvoimaisuus, työpaikat alan koulutus 
säilytettävä! 

- Etäisyydet pitkiä ja ne tulee huomioida. 
- Etelä-Savossa 2 sairaalaa ja Savonlinnassa toinen, jossa 

erikoissairaanhoidon päivystys säilytettävä. 
- Tarpeellisuus korostuu kesäisin. 



 

 

- On tarpeellinen, sillä laaja asukaspohja. 
- Ei turhia siirtelyä, lisää kustannuksia. 
- Palveluiden tulee säilyä lähellä. 
- Hoidon tarve suuri. 
- Kyllä, palveluja tarvitaan aina. 
- Sairaalamme hyvä ja siksi siellä tulee olla myös palvelut. 
- Täytyy olla erikoissairaanhoidonpalvelut omassa kaupungissamme, 

kun se on mahdollista. 
- Miksi ihmisiä kuljetettaisiin hoitoon toiselle paikkakunnalle? Omalla 

kylällä palvelut paremmaksi! Säästöä kun ei siirroista tule. 
- Ehdottomasti säilytettävä. Muuten kuolema korjaa satoa. Se voi kyllä 

olla ilmeisesti tavoitekin. 
- Kyllä! Väestöpohja on iäkkäitä ja matkat pitkiä. 
- Ihmettelen tätä keskittämisasiaa. Tässä voittaa ainoastaan Mikkeli, 

mutta asukkaat muun muassa Savonlinnassa tulevat kärsimään 
muutoksesta. Vaalien jälkeiset puheet ovat selvästi unohtuneet! 
Kannattaisi ottaa ne paperit esille ja lukea uudelleen. 

 
         
4. Mitä muuta huomioitavaa? Kerro omin sanoin ajatuksesi? 
 

- Kiitos kyselystä. 
- Hoitajia lisää. 
- Ikääntyvä väestö. 
- Hallitusvaihtoon. 
- Demarit jes.  
- Elinvoimaa kehitettävä ja palveluita myös. 
- Paikkakunta tarvitsee sairaalan. 
- Kaikin tavoin pidettävä Savonlinna esillä jokaisessa tiedotusvälineissä. 
- Yritykset, vanhus palvelut. 
- Jokaisen meistä on kehuttava savonlinnaa, eikä mollata. Jokaisen on 

tehtävä osamme. 
- Ymmärrän, että olemme suuri osa jo liian iäkkäitä barrikaadeille. Luotamme 

edustajiemme.  
- Savonlinnassa on jo paljon, ruvetaan mainostamaan sitä ja ei olla aina niin 

negatiivisia, uskotaan itseemme, ei vähätellä. 
- Koko itä suomelta ollaan viemässä toivo ja usko tulevaisuuteen jättäkää 

tänne edes jotain. Ratayhteys Pieksämäelle ja sitä kautta länteen saatava 
kuntoon. Esimerkiksi pysäkki Kellarpeltooon ja kumijuna kulkemaan 
kauppatorin ja Kellarpellon välille. 

- Ikävä että palveluita on hävinnyt, samoin koulutusta. 
- Lapset ensin! 
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